
LÆRINGSMILJØUTVALGET(LMU) 
 

Læringsmiljøutvalget ved UiB er oppnevnt i henhold til  
Lov om universiteter og høgskoler § 4-3. 

Referat fra møte i Læringsmiljøutvalget (LMU) – møte 6 2017  

Tid: 5. desember, kl. 12.00-15.00. 

Sted: Det juridiske fakultet, Magnus Lagabøtes plass 1, møterom 546 

Til stede: Oddrun Samdal, Natalie Johnsen, Thomas V. Kalvik, Sverre Hartveit (for Erlend 
Grønvold), Sylvi Leirvaag, Nikolai Klæboe, Anne Belsvik, Tore Burheim, Janne M. Sol…(for 
Runa Jakhelln), Jan Terje…(for Even Berge), Tobias Bashevkin, Ingvild Greve (for Christen 
Soleim), Tonje Vaage, Karl Harald Søvig, Anni Sofie Geithus 

Fra fakultetet: Dekan Karl Harald Søvig, visedekan Halvard H. Fredriksen, studiesjef 
Christine Stolz Olsvik, seniorrådgiver Nina Østensen, student Sausan Hussein (leder JSU), 
student Lise Carlsen (styremedlem JSU) (under sak 50) 

Forfall: Christen Soleim, Hege Råkil, Erlend Grønvold, Runa Jakhelln, Even Berge 

 

Fra sekretariatet: Per Gunnar Hillesøy 

 

Sakliste: 

I Godkjenning av innkalling og dagsorden 

Innkallingen og dagsordenen ble godkjent. 

II Godkjenning av referat fra møtet 03.11.2017  

Nikolai Klæboe fremmet en merknad til referatet. Dette gjaldt gjengivelsen fra debatten under 
sak 39, der det heter at forskriften om inneklima praktiseres også for studentarbeidsplasser. 
Han mente at dette ikke kan være riktig. Sekretæren undersøker nærmere med EIA. 
For øvrig ble referatet godkjent. 
 
Sak 44/17 Møteplan for våren 2018 

  Vedtakssak  

Møteplanen ble godkjent. Ordinære LMU-møter holdes slik: 

Onsdag 31. januar 

Mandag 9. april 

Onsdag 13. juni 

Alle møtene er fra 9-12. 



Fellesmøtet mellom AMU og LMU ble i møtet fastsatt til torsdag 8. februar, men på grunn av 
kollisjon med klimakonferansen er dette senere flyttet til fredag 16. februar. 

 
Sak 45/17 Rapportering om klager på læringsmiljøet 
 
  Vedtakssak 
 
Sekretæren orienterte innledningsvis om rapporter som hadde kommet inn etter at 
sakspapirene ble sendt ut til utvalget. 
 
Innspill i debatten: 
 

- Det har vært svikt i systemene for digitale innleveringer, og dette har ført til at KARK 
er tatt i bruk igjen. Det er klare sårbarheter i systemene. 

- EIA vil oppfordre til at Lydia blir aktivt brukt. I den nye versjonen av Lydia, som 
kommer om kort tid, er det funksjoner for logging av henvendelser og svar. Det blir da 
mulig å sjekke responstiden. 

 
Vedtak: Læringsmiljøet tar rapportene til etterretning. 
 
Sak 46/17 Rapportering fra fadderarrangement 
 
  Drøftingssak 
 
Innspill i debatten: 
 

- Flere av rapportene sier at det har vært «god oppslutning» om arrangementene. 
Dette blir for vagt, og bør presiseres nærmere i framtida. 

- Bør rammen justeres? 
- Noen fakulteter har brukt mer enn tildelt fra sentralpotten. Grunnen er antakelig at 

fakultetet har bidratt med noe støtte. I framtidige rapporter bør dette komme fram. 
- I rapporten fra MED er det fire desimaler i sluttsummen. Det kan neppe være riktig. 

 
Sak 47/17 Status for tiltak i handlingsplan for styrking av læringsmiljø 
 

Drøftingssak 
 
Innspill i debatten: 
 

- Nikolai: Fosswinckels gate. Ber om egen status. 
- I innsatsområde B er UB ikke nevnt. Dette bør inn. 
- Innsatsområde C: Det er mye fokus på fysisk miljø, men hva med digitale rom? Dette 

burde vært med. Opplæring av undervisere er et eksempel på tiltak her. 
- Streaming av forelesninger bør gjøres i større grad. Den nye diskriminerings- og 

tilgjengelighetsloven, med tilhørende forskrifter, har relevante bestemmelser om 
dette.  



- Ifølge Difi skal alle nye digitale løsninger være universelt utformet fra 01.07.2014. Det 
som allerede var på plass da, skal være universelt utformet senest fra 01.01.2021. 

- Universell bør inviteres til UiB i 2018. 
- Område D: Det har kommet opplysninger om at man på MED ikke klarer å fylle opp 

studentkvotene i alle organer. 
- Hva ligger i at MN-fak. har søkt om dispensasjon med tanke på mer varierte 

vurderings- og undervisningsformer? Det bør konkretiseres hva som ligger i større 
variasjon. 

- Det er etablert en portal der studenter som har vært på utveksling kan rapportere om 
sine erfaringer ute. 

- Delmål E: Dette er bra. 
- Delmål F: Bør undersøkes igjen etter at resultatene fra neste SHOT-undersøkelse er 

klare. 
- Bør planen i større grad tidfeste tiltak? 
- I det hele tatt er det ønskelig med noe større presisjon i statusoppdateringene, og kan 

hende også i selve planen. 
 
Sak 48/17 Evaluering av ordningen med læringsmiljøutvalg – Undersøkelse ved 
Oxford Research 
 

Drøftingssak 
 
Innspill i debatten: 
 

- Bør LMU få rutinemessig orientering etter hvert styremøte om saker som er særlig 
relevante for LMU? 

- LMU har sterk forankring i ledelsen. Dette gir utvalget tyngde og slagkraft. 
- Ikke alle saker er styresaker; mye blir ordnet utenom styret. 
- Det er viktig for studentutvalgene at LMU ser dem. Fakultetsbesøkene er gode tiltak 

her. 
- Det er viktig å ikke gjøre LMU for formelt. 
- Lovverket for ansatte og studenter er ulikt, og det gir til tider for lite fleksibilitet. 

 
Sak 49/17 Status for Si Fra-prosjektet  
 
  Orienteringssak 
 
Innledningsvis orienterte prosjektlederen, Anne Marit Soltveit Pettersen, kort. 
 
Innspill i debatten: 
 

- Det bør vurderes en revisjon av de gjeldende retningslinjene, både for 
konflikthåndtering (student/student og student/ansatt), og for relasjonen mellom 
veileder og kandidat. Det synes også aktuelt å inkludere andre undervisere, ikke bare 
veiledere. 

- Retningslinjene for student/student-konflikter nevner ikke seksuell trakassering. 
- Fristen på 7 dager for svar i røde saker er en ytre frist. Det skal alltid svares så fort 

som mulig, og målet er å svare betydelig raskere enn innen 7 dager. 
- Emneevaluering er ikke ment å bli en del av Si Fra, men det faller mellom to stoler. 
- Lydia: Ny versjon kommer i 2018. 



- Si Fra bør også kunne brukes ved tvilsmelding i skikkethetssaker. 
 
 
Sak 50/17 Besøk ved Det juridiske fakultet 

  Drøftingssak 

Fakultetet møtte med representanter som nevnt i innledningen. 

- Fakultetet er lite med tanke på antall studieprogrammer, men stort i antall studenter. 
Gjennomstrømningen er god. Det jobbes mye med digitalisering og 
internasjonalisering. 

- Mange opplever sterkt karakterpress. Et utslag av dette er mange sensurklager, og 
stor ressursbruk på klager (totalt om lag 3 årsverk). 

- JSU forteller at flere enn antatt sliter psykisk og sosialt. JSU har hatt kampanjen 
Jusspust, som er omtalt i flere saker for LMU tidligere. Det er innført tiltak for mer 
inkluderende miljø, så som kollokvieordning. 

- Ensomhet er en vesentlig utfordring for mange. Her kan også JSU bidra. Sammen 
bidrar til opplæring av arbeidsgruppeledere. 

- Det kommer fortsatt klager på inneklimaet. 

- Alle rom er ikke godt utformet for undervisnings- og vurderingsformer som er vanlige i 
dag. Fakultetet har god dialog med EIA. 

Sak 51/17 Eventuelt 

Ingen saker 

Sak 52/17 Orienteringssaker 

Ingen saker 

 


